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Sida 1 (15)



Kommunstyrelsens ekonomi- och 
trygghetsutskott 

  

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-03-27 

§ 1 
Justering  
Vice ordföranden Christofer Fjellner (M) utses att tillsammans med 
ordföranden Karin Wanngård (S) justera dagens protokoll. Justering 
sker den 3 april 2024. 
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§ 2 
Föregående protokoll  
Protokollet från ekonomi- och trygghetsutskottets sammanträde 
den 21 februari 2024 är justerat. 
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§ 3 
Ekonomisk månadsrapport 2024  
KS 2024/21 
 

Beslut  
Ekonomisk månadsrapport för februari månad 2024 
godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) gör följande särskilda 
uttalande. 

Den ekonomiska månadsrapporten är en sammanfattning av 
nämndernas samtliga kostnader och intäkter samt 
investeringsutfall för perioden januari till februari 2024. Den 
ekonomiska utvecklingen mäts för utfall av kostnader och 
intäkter och jämförs med motsvarande period föregående år. 
  
Förra året ökade kostnaderna långt mer än intäkterna jämfört 
med år 2022. Vi kan konstatera att 2024 inleds på samma sätt. 
Kostnaderna har ökat med 7,1 procent för perioden januari – 
februari i år jämfört med samma period föregående år. 
Intäkterna bara har ökat med 3,5 procent jämfört med samma 
period föregående år. Nettokostnaderna för perioden januari 
till februari år 2024 har ökat med 8,1 procent jämfört med 
motsvarande period föregående år. Finansieringen har ökat 
med 7,4 procent under samma period. 
  
Under förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och 
systematiskt med att ändra den tidigare ekonomiska politiken. 
Det var ett krävande och omfattande arbete som av förklarliga 
skäl tog sin tid att genomföra. När nu kostnaderna ökar och 
intäkterna minskar under det rödgröna styret vill vi 
understryka vikten av ha en långsiktig kostnadskontroll i 
staden. Detta kommer kräva prioriteringar och 
effektiviseringar av oss politiker i Stockholms stad, såväl som 
en långsiktigt hållbar finansiering av välfärdsåtagandet. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 18 mars 2024 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
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och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1542972 (Godkänd - R 1) KS 2024/21 Ekonomisk 
månadsrapport februari 2024 
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§ 4 
Finansiell månadsrapport för kommunkoncernen 2024  
KS 2024/78 
 

Beslut  
Finansiell månadsrapport för februari 2024 godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) gör följande särskilda 
uttalande. 

Under förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och 
systematiskt med att ändra den tidigare ekonomiska politiken 
och bromsa den omfattande skuldutvecklingstakt som det 
socialdemokratiskt ledda styret hade satt igång. Det var ett 
krävande och omfattande arbete som tog tid att genomföra.  
  
Det var därför mycket glädjande att årsredovisningen för 
2022 bekräftade ett positivt utfall av den grönblå majoritetens 
idoga arbete med att hålla ned stadens skuldsättning. 
Kommunkoncernens externa bruttoskuld minskade med 2,5 
procent under 2022. Det var första gången sedan 2010 som 
skulden minskade på årsbasis. Koncernledningen 
konstaterade också att inriktningsmålet i budgeten för 2022: 
”En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden”, 
uppfylldes helt.  
  
Tyvärr ser vi hur S-styret återgår till en överbudspolitik med 
ökade kommunala nettoinvesteringsvolymer för koncernen, 
vilket innebär att vårt arbete under den förra mandatperioden 
omintetgörs. Det spelar naturligtvis roll hur kommunala 
investeringar finansieras, alltför omfattande sådana får 
effekter på stadens ekonomi då utfallet för finansiella mål 
påverkas. 
  
Kommunkoncernen externa upplåning ökade under 2023 med 
knappt 6,5 mdkr jämfört med föregående år. Per den 28 
februari 2024 uppgår den externa upplåningen till nominellt 
belopp motsvarande 73 236 mnkr.  
  
På grund av den höga upplångstaken har Socialdemokraterna 
tvingats höja ramen för extern upplåning med 10 mdkr till 90 
000 mnkr från den 1 januari 2024. Vi ser med oro på att 
skulden fortsätter att öka i snabb takt, och prognostiseras till 
80 300 mnkr per 31 december 2024, samt per 31 december 
2025 motsvarande ca 88 100 mnkr, vilket kan bli lägre eller 
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högre beroende på hur stora investeringarna blir och i vilken 
utsträckning de lånefinansieras.  
  
Vi konstaterar också att räntekostnaderna är mycket höga. 
Prognostiserad räntekostnad för bolagskoncernen som helhet 
under den närmaste tolvmånadersperioden estimeras med 
nuvarande antaganden att bli ca 2 444 mnkr. Högre 
räntenivåer i kombination med en ökande skuld innebär 
följaktligen att stigande räntekostnader snabbt blir en 
betydande kostnadspost i stadens budget samt belastar 
stadens bolag.  
  
Mot bakgrund av detta vill vi understryka vikten av att 
bromsa stadens skuldutveckling och bedriva en långsiktigt 
hållbara ekonomisk politik. Detta kommer kräva 
prioriteringar och effektiviseringar av oss politiker i 
Stockholms stad, såväl som en långsiktigt hållbar finansiering 
av välfärdsåtagandet.  

  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 15 mars 2024 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/78-3 (Godkänd - R 2) KS 2024/78 Tjänsteutlåtande 
- Finansiell månadsrapport för februari 2024 

 KS 2024/78-3.1 Bilaga 1 - Marknadskommentarer per 2024-
02-29 
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§ 5 
Tertialrapport (1,2,3) för samförvaltade 
donationsstiftelser 2023   (årsnummer)  
KS 2023/570 
 

Beslut  
Rapporten avseende de samförvaltade donationsstiftelserna 
för tertial 3 2023 godkänns. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 13 mars 2024 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/570-6 (Godkänd - R 1) KS 2023/570 
Tjänsteutlåtande - Tertialrapport 3 för samförvaltade 
donationsstiftelser 2023 

 KS 2023/570-6.1 Bilaga 1 - Portföljinnehav per 31 december 
2023 

 KS 2023/570-6.2 Bilaga 2 - Genomförda affärsavslut för år 
2023 

 KS 2023/570-6.3 Bilaga 3 - Stiftelseförteckning per 31 
december 2023 
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§ 6 
Björnbodaskolan – Kompletterande paviljong för att 
ersätta hus A och D  
KS 2024/295 
 

Beslut  
Utbildningsnämndens ansökan om att hyra en tidsbegränsad 
paviljong på Björnbodaskolan till en hyresgenererande 
investeringsutgift om 25 miljoner kronor och en 
tillkommande hyra år 1 om 7,6 miljoner kronor godkänns 
med hänvisning till vad som anförs i stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande. 

 

Särskilda uttalanden 
Borgarrådet Fjellner (M) gör följande särskilda uttalande. 

Stockholms skolor ska vara attraktiva, trygga och 
ändamålsenliga för utbildningsverksamhet. Tyvärr är 
verkligenheten i lokalerna på Björnbodaskolan allt annat än 
det. Avsaknaden av rätt beslut i rätt tid har i första hand gått 
ut över eleverna men också över personalen, nu riskerar det 
dessutom att drabba ett helt bostadsområdes attraktivitet. 
  
Samtliga partier i utbildningsnämnden ställdes inför ett 
fullbordat faktum att Socialdemokraterna inte har gjort 
särskilt mycket gällande Björnbodaskolan sedan dess att 
matsalen akut behövde stängas ner för snart ett år sedan. 
Istället för att beställa en paviljong och ta ett helhetsgrepp om 
skolans redan under 2023, som Moderaterna och 
Kristdemokraterna föreslog, kommer nu ett förslag på en 
paviljong som i bästa fall kan komma på plats till 
höstterminen 2025. Vi anser att det är ett politiskt 
misslyckande att inte mer har gjorts på snart ett år. 
  
Planerna på en ny Björnbodaskola har pågått i över 20 år och 
har skjutits på framtiden vid återkommande tillfällen, senast 
februari 2024 när vårt förslag om att tidigarelägga planerna 
på en ny skola röstades ner. Denna kraftiga försening av 
skolan saknar tydlig motivering och påverkar 
bostadsområdets attraktivitet för barnfamiljer negativt. 
  
Staden står fortfarande inför höga investeringsvolymer och 
många projekt har skjutits på framtiden av goda skäl. 
Björnbodaskolan, på grund av sitt skick, faller dock i vår 
mening utanför andra typer av projekt som 
kapacitetsökningar eller nyproduktion och bör därför 
prioriteras upp. Skolan är idag bara ett skelett av tomma, 

Sida 9 (15)



 
 

Kommunstyrelsens ekonomi- och 
trygghetsutskott 

  

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-03-27 

mörka byggnader som kantas av en tillfällig paviljong. Detta 
skadar attraktiviteten för ett helt bostadsområde och är långt 
ifrån den standard som stockholmarna har rätt att förvänta sig 
av staden. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 15 mars 2024 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/295-2 (Godkänd - R 1) KS 2024/295 
Tjänsteutlåtande - Björnbodaskolan - kompletterande 
paviljong för att ersätta hur A och D 

 KS 2024/295-1 Framställan från utbildningsnämnden 
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§ 7 
Anmälan om samråd inför inriktningsbeslut. 
Reinvesteringsprogram för gatuträd 2024-2027  
KS 2024/246 
 

Beslut  
Anmälan om samråd inför inriktningsbeslut godkänns. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 14 mars 2024 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/246-1 (Godkänd - R 1) KS 2024/246 
Tjänsteutlåtande - Anmälan om samråd inför 
inriktningsbeslut. Reinvesteringsprogram för gatuträd 2024-
2027 

 KS 2024/246-1.1 Bilaga 1 - Reinvesteringsprogram och 
investeringar för gatuträd 2024-2027. Inriktningsbeslut. 
Trafiknämnden 2024-02-15. 
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§ 8 
Avveckling av hyresavtal för fastigheten Förkunnelsen 1, 
Fruängen och nedläggning av Kyrkogatans gruppbostad. 
Genomförandeärende  
KS 2023/287 
 

Beslut  
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnds begäran att få avveckla 
verksamheten Kyrkogatans gruppbostad, Fruängen, godkänns 
med hänvisning till vad som anförs i stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 12 mars 2024 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/287-2 (Godkänd - R 1) KS 2023/287 
Tjänsteutlåtande - Avveckling av hyresavtal för fastigheten 
Förkunnelsen 1, Fruängen och nedläggning av Kyrkogatans 
gruppbostad. Genomförandeärende 

 KS 2023/287-1 Framställan från Hägersten-Älvsjö 
stadsdelsnämnd 
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§ 9 
Blommensbergsskolan – Uppförande av paviljong samt 
sammanslagning av Ekensbergsskolan och 
Gröndalsskolan. Förslag till genomförandebeslut  
KS 2024/294 
 

Beslut  
Utbildningsnämndens beviljas inhyrning av paviljong vid 
Blommensbergsskolan med en hyresgenererande 
investeringsutgift om 27,8 miljoner kronor och en 
tillkommande årshyra år 1 om 5,8 miljoner kronor, med 
hänvisning till vad om anförs i stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande. 

 

Särskilda uttalanden 
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) gör följande särskilda 
uttalande. 

Ekensbergsskolans permanenta byggnad är i ett stort behov 
av underhåll. Både förvaltningen och fastighetsägaren SISAB 
bedömer att det är riskabelt att vara kvar i den permanenta 
byggnaden utan åtgärder, både på grund av de tekniska 
installationernas skick och inomhusmiljön. Vi ser att det är av 
stor vikt att undvika en situation där Ekensbergsskolans 
elever tvingas att evakueras akut utan att det finns en 
alternativ lösning på plats, så som nyligen har skett på 
Björnbodaskolan. Utbildningsnämnden har fattat beslut om 
att ett inriktningsbeslut för en ny Ekensbergsskola ska 
presenteras för nämnden senast våren 2025. Vi kommer att 
bevaka den processen noggrant. 

  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 15 mars 2024 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/294-2 (Godkänd - R 3) KS 2024/294 
Tjänsteutlåtande - Blommensbergsskolan - Uppförande av 
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paviljong samt sammanslagning av Ekensbergsskolan och 
Gröndalsskolan. Förslag till genomförandebeslut 

 KS 2024/294-1 Framställan från utbildningsnämnden 
(Sekretess) 
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§ 10 
Övriga frågor  
Jonas Claeson från stadsledningskontoret gjorde en 
lägesuppdatering avseende nämndernas större projekt med 
genomförandebeslut i kommunfullmäktige. 
 
Frågor och diskussion följer. 
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